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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Navracsics Tibor, területfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi alapján ítéltek meg közel 120 millió forintot az 
„Attila király palotája” néven ismert zsadányi beruházás megvalósítására?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Dudás Árpád a Békés megyei Zsadány Község polgármestere szerint az általa vezetett település
helyén állt Attila hun birodalmának „fővárosa”. Ebből kiindulva „Attila király palotája – interaktív
kiállítótér  és  turisztikai  központ  fejlesztése  Zsadányban”  című beruházásra  került  sor,  melynek
keretében egy 140 négyzetméternyi alapterületű,  bemutatóteremnek szánt faház valósult  meg. A
projekt  megvalósítására  116,64  millió  forintot  fordítottak  az  Európai  Unió  és  Magyarország
Kormányának köszönhetően.

A beruházás azonban mind kulturális, mind pénzügyi szempontból számos problémát tartogat. Az
elérhető információk szerint ugyanis semmiféle bizonyítékkal nem rendelkezünk arra nézve, hogy
volt-e egyáltalán Attilának, a hun birodalom uralkodójának fából készült palotája és ha igen, akkor
hogyan  nézett  ki  és  hol  állt  az  épület.  Arról  már  nem is  beszélve,  hogy  Attila  birodalmának
államformája nem volt  a keresztény államokra jellemző királyság és nomád hagyományai miatt
fővárosa  sem  volt.  Így  hazánk  egyik  leginkább  hátrányos  helyzetben  lévő  településén  a
legalapvetőbb szakmai szempontok mellőzésével költöttek közel 120 millió forintot az adófizetők
pénzéből egy családi háznak megfelelő méretű „palota” megvalósítására.

Ráadásul a 2023 júniusában átadott beruházás még két hónappal később, 2023 augusztusának elején
sem volt látogatható, ami további szabálytalanságok, visszaélések gyanúját veti fel.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1.  Milyen  pályázat  alapján  és  milyen  forrásból  valósult  meg  pontosan  Zsadány  Községben  az
„Attila király palotája” néven ismert beruházás?



2.  Megvizsgálta-e  tudományos  szempontból  bármilyen testület,  régészekből,  történészekből  álló
szakmai bizottság azt az állítást, hogy Zsadányban állt-e Attila „palotája”?  Mi alapján ítéltek oda
Zsadány Községnek 116 millió forintot erre a célra?

3. Miért nem látogatható a többszöri csúszással, közpénzből elkészült beruházás? Mit tesz a tárca a 
fejlesztésre szánt összeg elköltésének ellenőrzése, törvényes felhasználása érdekében?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Gurmai Zita
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